
Protokół Nr LII/2018

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  31 października 2018 r.

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła LII  sesję
Rady  Gminy  Barciany.  Powitała  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę,  Sekretarza
Gminy  –  Annę  Tereszko,  Skarbnika  Gminy  –  Iwonę  Bepirszcz,  Wicestarostę  Powiatu
Kętrzyńskiego  –  Pana  Łukasza  Wiśniewskiego,  radnego  powiatowego  –  Hansi  Jurgena
Maleckiego,  dyrektorów  szkół,  dyrektora  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach,
kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach, funkcjonariusza Straży
Granicznej w Barcianach, protokolanta.  Powiedziała, że nieobecny jest Pan Paweł Oracz –
Kierownik   Zakładu  Utrzymania  Dróg,  Zieleni  i  Gospodarki  Mieszkaniowej,  z  powodu
pełnionych  obowiązków  służbowych. Powitała  członków  Rady  Gminy  Barciany  i  na
podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 14 obecnych Radnych, wyjaśniając przy tym,
że  nieobecny jest  radny Robert  Gastołek.  W trakcie  obrad  Przewodnicząca  Rady Gminy
zarządziła jedną – 10-minutową przerwę.

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas stwierdziła, że protokół
z LI sesji z dnia  25 września br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono  W  głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem
protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  13  radnych,  głosów  przeciw  nie  było,  1  radny
wstrzymał się od głosu.  

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że zgod-
nie z § 25 ust. 4 Statutu Gminy Barciany Radni otrzymali powiadomienie o sesji wraz z ma-
teriałami 14 dni przed sesją.  Następnie dodała,  że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można
przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła, że na jej ręce wpłynął
wniosek Wójta Gminy Barciany, który przedstawiła, a następnie poddała ten wniosek pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym wniosek został przyjęty 14 głosami za. Następnie Prze-
wodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko- Dyjas przedstawiła porządek ob-
rad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2.  Powołanie sekretarza obrad.

3.  Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy.

4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
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5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między
sesjami.

6. Interpelacje i zapytania Radnych.

7.  Informacja o stanie realizacji  zadań oświatowych za rok szkolny 2017/2018, w tym o
wynikach egzaminu gimnazjalnego w poszczególnych szkołach.

8. Informacja  z  analizy  oświadczeń  majątkowych  Przewodniczącej  Rady  Gminy,  Wójta
Gminy oraz radnych.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Barciany na
lata 2018-2031.

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

11.  Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/94/2015 Rady Gminy Barciany z
dnia 29 października 2015 r.  w sprawie zmian w uchwale Nr VIII/55/2015 Rady Gminy
Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r.  w sprawie zmiany uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy
Barciany z dnia 27 września 2011 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i
odpłatności  za  usługi  opiekuńcze i specjalistyczne  usługi  opiekuńcze  oraz  szczegółowych
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.
12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie darowizny.
13. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
14. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

15. Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

16. Projekt uchwały   w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Barciany.  

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

18. Wolne wnioski i informacje.            

19. Wnioski mieszkańców.

20. Sprawy różne.  

21. Zakończenie obrad.

Ad 5.  Przewodnicząca Rady Gminy –Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o
pracach Wójta w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady
Gminy i pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
złożoną informację.

Ad  6. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o
zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  powiedziała, że
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kolejnym punktem obrad sesji jest  informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok
szkolny 2017/2018, w tym o wynikach egzaminu gimnazjalnego w poszczególnych szkołach.
Poprosiła Sekretarza Gminy o zabranie głosu.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  przedstawiła  informację  o  stanie  realizacji  zadań
oświatowych  za  rok  szkolny  2017/2018,  w tym o  wynikach  egzaminu  gimnazjalnego  w
poszczególnych  szkołach ( informacja ta stanowi załącznik do protokołu). 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
omówienie. 

 

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  powiedziała, że
kolejnym  punktem  obrad  sesji  jest  informacja  z  analizy  oświadczeń  majątkowych
Przewodniczącej Rady Gminy, Wójta Gminy oraz radnych. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła  te
informację.  Dodała, że osoby, które wymieniła, powinny złożyć informacje uzupełniające
(informacja stanowi załącznik do protokołu).

Ad.  9  -  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas
powiedziała, że kolejnymi punktami obrad są  projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031 oraz zmian w budżecie gminy na
2018 rok.  

Skarbnik  Gminy  –  Iwona  Bepirszcz  powiedziała,  że  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  wynikają  ze  zmian  w  budżecie. Przedstawiła  następnie  zaistniałe  zmiany  w
budżecie  po  stronie  dochodów,  wydatków  oraz  w  inwestycjach.  Powiedziała  także  o
koniecznych przesunięciach środków w szkołach. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za
omówienie. Dodała, że wczoraj odbyło się wspólne posiedzenie komisji, na którym zmiany te
były  przedstawiane.   Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  Pytań  nie  zgłoszono.
Powiedziała,  że  podczas  wspólnego  posiedzenia  komisji  były  wydane  opinie.  Poprosiła
Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat
projektu uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na
lata 2018-2031.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że  6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031.

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  powiedziała,  że  7 członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało   projekt
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uchwały w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-
2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  -  Dyjas podziękowała  za
przedstawienie opinii, odczytała  projekt uchwały w sprawie  zmian  Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2018-2031, a następnie poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i
wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat projek-
tu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że  6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
2018 rok.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie
zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

   

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  powiedziała,  że   7  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało   projekt
uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2018 rok.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  odczytała 
projekt uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na 2018 rok, po czym poddała go pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

 

Ad 11.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas   powiedziała,
że  kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr
XIII/94/2015 Rady Gminy Barciany  z  dnia  29  października  2015 r.  w sprawie  zmian w
uchwale Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r.  w sprawie zmia-
ny uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z  dnia 27 września 2011 r.  w sprawie
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia
od opłat oraz trybu ich pobierania.  Poprosił  Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Barcianach o omówienie tego projektu.
 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach – Maria Pyrcz omówiła
projekt tej uchwały. Powiedziała, że jest konieczna zmiana załącznika Nr 1 do tej uchwały,
ponieważ   ukazało  się  rozporządzenia  Rady  Ministrów  w  sprawie  zweryfikowanych
kryteriów  dochodowych  oraz  kwot  świadczeń  pieniężnych  z  pomocy  społecznej.  Od  1
października  zmienione  zostały  kwoty  kryterium  dochodowego  przysługujące  dla  osoby
samotnie  gospodarującej  w  osobie  w  rodzinie.  W  uchwale  nie  podaje  się  kryterium
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dochodowego. 

 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko -  Dyjas  podziękowała  za
omówienie.   Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  Pytań  nie  zgłoszono.  Poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie   zmiany  uchwały  Nr
XIII/94/2015 Rady Gminy Barciany  z  dnia  29  października  2015 r.  w sprawie  zmian w
uchwale  Nr  VIII/55/2015  Rady  Gminy  Barciany  z  dnia  28  kwietnia  2015 r.  w  sprawie
zmiany uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27 września 2011 r. w sprawie
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne
usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia
od opłat oraz trybu ich pobierania.

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały  w sprawie
zmiany uchwały Nr  XIII/94/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 29 października 2015 r.  w
sprawie zmian w uchwale Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r. 
w sprawie zmiany uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27 września 2011 r.
w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego
lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.  

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie zmiany uchwały Nr  XIII/94/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 29 października
2015 r.  w sprawie  zmian  w uchwale  Nr  VIII/55/2015  Rady  Gminy  Barciany  z  dnia  28
kwietnia 2015 r.  w sprawie zmiany uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27
września 2011 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego
lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o  odczytanie niniejszego projektu
uchwały. 

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy – Adam Prokop  odczytał  projekt uchwały  w sprawie
zmiany uchwały Nr  XIII/94/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 29 października 2015 r.  w
sprawie zmian w uchwale Nr VIII/55/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 28 kwietnia 2015 r. 
w sprawie zmiany uchwały Nr XI/63/2011 Rady Gminy Barciany z dnia 27 września 2011 r.
w  sprawie  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego
lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania.  

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie projektu uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się
nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
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Ad 12.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie
darowizny. Poprosiła Sekretarza Gminy o omówienie.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła projekt uchwały. Powiedziała, że sprawa dot. nie-
ruchomości, która swego czasu została przekazana dla Straży Granicznej na budowę placów-
ki w miejscowości Frączkowo. Z uwagi na to, że to była darowizna celowa, czyli na realiza-
cję konkretnego celu, który nie został zrealizowany, występujemy  o zwrot tej nieruchomości
ze względu na to, że Straż Graniczna zmieniła koncepcję, plany i  placówkę będzie budowała
w miejscowości Barciany. W związku z tym, ta nieruchomość we Frączkowie stała się zbęd-
na i nie będzie wykorzystana na cel, na który była przeznaczona. 

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
omówienie.  Zapytała,  czy  są  pytania  w  tej  kwestii.  Pytań  nie  zgłoszono.  Poprosiła
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie
darowizny.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie
wyrażenia zgody na odwołanie darowizny.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie darowizny. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas odczytała
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odwołanie darowizny, po czym poddała go
pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  14  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu
uchwały,  głosów przeciw i  wstrzymujących się  nie  było   (uchwała stanowi załącznik  do
protokołu).

Ad 13. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała, 
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w  sprawie określenia wysokości stawek po-
datku od nieruchomości. Poprosiła Skarbnika Gminy o omówienie tego projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz przedstawiła w pierwszej kolejności górne granice sta-
wek podatku od nieruchomości w 2019r., które w porównaniu do stawek w 2018 r. wzrosły o
1,02%. Tym samym kluczem zostały zaproponowane stawki na 2019 r. Przedstawiła następ-
nie kolejne propozycje stawek podatków od nieruchomości.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  podziękowała za omówienie.
Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który powiedział, że
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podatki  stanowią  bardzo ważną  rzecz  –  wpływają  do  budżetu.   Zaprezentował  następnie
średnie ceny żywności wg GUS. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  podziękowała za wypowiedź.
Więcej pytań nie zgłoszono. Poprosiła następnie Przewodniczących Komisji o przedstawienie
opinii poszczególnych komisji na temat tego projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości stawek
podatku od nieruchomości.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 1 radny wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 1 radny wstrzymał się od
głosu.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Adama Prokopa o  odczytanie niniejszego projektu
uchwały. 

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy – Adam Prokop  odczytał  projekt uchwały  w sprawie
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie projektu uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
12 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było, 2 radnych
wstrzymało się od głosu (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 14.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w  sprawie  określenia stawek podatku od
środków transportowych. Poprosiła Skarbnika Gminy o omówienie tego projektu uchwały. 

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia sta-
wek podatku od środków transportowych. Powiedziała,  że stawki tego podatku na 2019r.
zmniejszyły się w stosunku do roku 2018. Przedstawiła następnie poszczególne stawki.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko  podziękowała za omówienie.
Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii.  Pytań nie zgłoszono. Poprosiła następnie
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 6 członków
komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od
środków transportowych.
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała, że   5 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie
określenia stawek podatku od środków transportowych.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia Gbur powiedziała, że 7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  odczytała
niniejszego projekt uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących  się
nie było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 15.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w  sprawie opłaty od posiadania psów. Po-
informowała, że Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska wniosła
wnioskiem formalnym zmiany do tego projektu dotyczące zwiększenia niniejszej opłaty do
40 zł. Poprosiła Skarbnika Gminy o omówienie.

Skarbnik  Gminy –  Iwona Bepirszcz  omówiła  niniejszy  projekt  uchwały.  Powiedziała,  że
opłata ta może być wprowadzona, ale nie musi. Była propozycja, aby stawka wzrosła o 1 zł w
stosunku do roku 2018 – czyli 36 zł. Maksymalna stawka tej opłaty to 123 zł.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-  Dyjas podziękowała  za
omówienie. Zapytała następnie, czy są pytania w tej kwestii. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop  zapytał,  czy  Pani  Skarbnik  posiada
informacje, jak ta stawka kształtuje się w innych gminach.

Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz poinformowała, że stawka opłaty  z tytułu posiadania
psów w sąsiednich gminach wygląda następująco: gmina Sępopol – 38 zł, gmina Srokowo –
35 zł, gmina Reszel – 65 zł. 

Głos  zabrał  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –Wiesław  Gajdowski  poinformował,  że
rocznie z tytułu tej  opłaty wpływa ok. 7500 zł,  natomiast utrzymanie psów w schronisku
rocznie kosztuje gminę ok. 70 tys zł. Przypomniał, że podstawową funkcją gminy są środki
finansowe wpływające z podatków i opłat.  

Przewodnicząca  Rady  Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-  Dyjas podziękowała  za
wypowiedzi.  Zapytała,  czy  są  jeszcze  pytania.  Pytań  nie  zgłoszono.  Poprosiła  następnie
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji na temat tego
projektu.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch powiedział, że 3 członków
komisji, przy 1 głosie wstrzymującym i 2 przeciw, pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały
w sprawie opłaty od posiadania psów. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska
powiedziała,  że   3  członków komisji,  przy 2 głosach przeciw,  pozytywnie zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie  opłaty od posiadania psów. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –
Eugenia  Gbur  powiedziała,  że  4 członków  komisji,  przy  1  głosie  przeciw  i  2  głosach
wstrzymujących, pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania
psów. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego o  odczytanie  niniejszego
projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący   Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał   projekt  uchwały  w
sprawie opłaty od posiadania psów.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko –  Dyjas  podziękowała  za
odczytanie projektu uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 8
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 3 radnych głosowało przeciw i 3 radnych
wstrzymało się od głosu (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 16. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powiedziała,
że kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały  w sprawie odwołania Skarbnika Gminy
Barciany. Powiedziała, że z wielką aprobatą głosowała za przyjęciem uchwały w sprawie po-
wołania Pani Iwony Bepirszcz na stanowisko Skarbnika Gminy Barciany. Nie spodziewała
się, że będzie głosowała za odwołaniem, jednakże rozumie decyzje Pani Skarbnik i szanuje
ją. Dodała, że wola Pani Skarbnik jest najważniejsza, aczkolwiek ubolewa nad tą decyzją.

Następnie głos zabrał Wójt Gminy – Ryszard Kozyra, który poinformował, że Pani Skarbnik
złożyła rezygnację. Ustalił z Panią Skarbnik, że ostatnim dniem jej pracy będzie 16 listopada,
tak by mogła jeszcze pracować nad projektem budżetu na 2019r. Podziękował następnie dla
Pani Skarbnik za dotychczasową współpracę.   

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko- Dyjas podziękowała za wy-
powiedzi. Zapytała, czy są jeszcze pytania. Pytań nie zgłoszono. Odczytała następnie niniej-
szy projekt uchwały, po czym poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 rad-
nych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie
było (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.

 Ad 18. Wolne wnioski i informacje.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
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wolnych wniosków i informacji.

 Wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 19. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
wniosków mieszkańców.

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 20. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
spraw różnych. Poinformowała, że ostatnia sesja Rady Gminy w obecnej kadencji odbędzie
się  14  listopada.  Jednakże  już  wie,  że  na  tej  sesji  będzie  nieobecny  radny  Stanisław
Symonowicz,  dlatego wspólnie  z  Wójtem Gminy –  Ryszardem Kozyra  podziękowali  dla
radnego za współpracę.

 
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 21. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas,  w  związku  z
wyczerpaniem porządku  obrad  LII  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.
14.50, dziękując wszystkim za udział.

                     
   Przewodnicząca Rady Gminy Barciany

                                    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Aneta Żelichowska
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